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Remodelada i reoberta la 
carretera entre Oliva i Piles 
Els dos municipis estan més prop amb l’obertura del 
tram de la CV-670 que els uneix. 

El Rebollet, edifici singular 
de l’arquitectura moderna
És un dels 42 edificis de tota Espanya que entra a 
formar part del grup d’edificacions paradigmàtiques.
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La VI Trobada de Bandes de la Federació de 
Societats Musicals de la Comunitat Valenciana 
Safor-Valldigna es va convertir en un acte destacat 
i multitudinari. Van intervindre 25 bandes i un 

miler de músics en l’esdeveniment. Tots ells, a 
l’uníson i sota la direcció de Miguel Ángel Grau, 
van interpretar com a tancament, el pasdoble i 
himne de la banda d’Oliva ‘Eduardo Borràs’. 
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Trobada de bandes
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La ciutat 
perd el seu 
darrer cinema: 
l’Olímpia

Coordinació 
contra els 
robatoris 
agraris

Pàgines 6 i 7

ENTREVISTA

“Un 80% dels 
afectats per 
fibromialgia ho 
porten damunt 
des de xiquets”
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La selecció de 
futbol femení va 
signar la pau a 
Oliva

La música triomfa



GANDÍA-OLIVA-PEGO

Autobuses Jiménez
Telèfon 902 202 787
Horarios paso dirección 
Gandía: 7:45, 10:25, 
123:20, 15:30, 17:40 y 
18:40. 
Horarios paso dirección 
Pego: 8:20, 10:25, 13:20, 
16:05, 17:40 y 18:40

Estació d’Autobusos de 
Gandía.
Telèfon 962 87 10 64

SERVEIS
D’INFORMACIÓ

TELÈFONS ÚTILS

L’Altet: 966 91 94 00

Manises: 961 598 500

  LÍNIA D’AUTOBÚS

TRANSPORT 
DE VIAJERS

Estació de RENFE de
Gandía : 912432343

FERROCARRIL

AEROPORTS
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HORARI DE L’ECOPARC: 

De dilluns a dissabte:
de 10,00 a 19,00 hores 
Diumenges: de 10,00 a 14,00 hores 
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SANITAT
Ambulatori . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 296 71 00
Ambulatori urgències. . . . . . . . . . . 96 296 71 05
Consultori San Francesc . . . . . . . . 96 282 99 40
Ambulatori (consulta platja) . . . . . . 96 282 98 30

RESIDENCIAS TERCERA EDAD
Residencia Sant Francesc . . . . . . . 96 296 36 36
Residencia Virgen del Rebollet. . . . 96 285 00 52
Residencia La Carrasca . . . . . . . . . 96 285 80 81

PER E-MAIL
oliva@elnostreciutat.com

PER A REMETRE INFORMACIÓ A 
ESTA PUBLICACIÓ

EMPRESES SERVEIS
Iberdrola 96 283 85 17
Agència de Butà 96 285 08 44
Aigües potables Bolinches 96 285 05 87
Aigües potables Bullent 96 285 40 00
Aigües potables platja 96 285 20 62

DEPENDENCIES MUNICIPALS
Ajuntament 96 285 02 50
Centre Social Sant Francesc . . . . . 96 285 05 28
Agencia Agraria y M.Ambiente. . . . 96 285 09 82
Biblioteca Tamarit y Archivo. . . . . . 96 296 37 40
Biblioteca l´Envic . . . . . . . . . . . . . . 96 296 33 94
Casa de la Cultura . . . . . . . . . . . . . 96 285 02 55
Casal Jove . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 285 17 35
Cementerio . . . . . . . . . . . . . . . . . . 617 470 153
Depuradora . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 285 37 05
Hort de la Bosca. . . . . . . . . . . . . . . 96 285 59 24
Almacen Municipal . . . . . . . . . . . . 96 285 34 81
Museo arqueológico. . . . . . . . . . . . 96 285 46 28
Mercado municipal . . . . . . . . . . . . 96 285 17 81
Agencia AFIC . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 296 37 02
OMIC (oficina del consumidor) . . . . 96 285 07 09
Oficina de Turisme. . . . . . . . . . . . . 96 285 55 28
Oficina de Turisme (Platja) . . . . . . . 96 285 03 91
Agencia de Desarrollo Local (ADL) . 96 285 17 43
Urbanismo . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 285 12 57
Fomento económico . . . . . . . . . . . 96 285 13 48
Oficina de ocupación . . . . . . . . . . . 96 285 17 43
Oficina de Gestión Tributaria . . . . . 96 296 31 66
PIC «punto de información catastral» .  96 285 04 97
OLAMA. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 285 09 82
Polideportivo – oficinas . . . . . . . . . 96 285 29 20
Polideportivo- piscina cubierta. . . . 96 285 36 23
Servicios Deportivos. . . . . . . . . . . . 96 285 02 21
Servicios Culturales . . . . . . . . . . . . 96 285 02 55
Teatro Olimpia . . . . . . . . . . . . . . . . 96 285 05 20
Servicios Sociales . . . . . . . . . . . . . 96 285 03 75

CENTRES SOCIALS
Centro social Sant Vicent . . . . . . . . 96 285 02 13
Centro social Sant Francesc. . . . . . 96 285 05 28
Centro de Participación Ciudadana 96 296 37 46

SERVEIS D’URGÈNCIA
Urgències . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .112
Creu Roja . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  96 283 91 47
Guàrdia Civil . . . . . . . . . . . . . . . . . 96 285 02 05
Policia local . . . . . . .  092// 962850250 (ext 501)
Policia nacional . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  091
Samu . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  900 16 11 61
Centre Dona (24 H). . . . . . . . . . . . .  900 580 888
Incendis Forestals . . . . . . . . . . . . .  900 161 515

� Farmàcia Catalá   96 285 01 05       Plaça de l’Ajuntament, 3           oberta dia 25

� Farmacia Ruíz  96 285 17 97       C/Poeta Querol, 29           oberta dia 26 

� Farmacia Hnos. Aparisi 96 285 18 36       C/ De Dénia, 9            oberta dia 27

� Farmacia Galiano  962 85 15 21       Plaça Casa Alonso           oberta dia 28

� Farmacia Martí  96 285 30 36       C/ Alcalde Fco. Llorca, 14           oberta dia 29

� Farmacia Hnos. Aparisi 96 285 18 36       C/ De Dénia, 9            oberta dia 30

� Farmàcia Catalá   96 285 01 05       Plaça de l’Ajuntament, 3           oberta dia 31

COL·LEGIS
Sant Josep de la Muntanya . . . . . . . . . . . . . . . .
96 285 27 04
Alfadalí . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
96 282 66 25
Hort de Palau ...............................96 282 66 95
La Carrasca...................................96 282 65 75
Lluís Vives.....................................96 282 65 80
Ntra. Sra. Del Rebollet...................96 285 00 70
Santa Ana ....................................96 282 64 75
Verge dels Desamparats...............96 282 65 70
Escola d’Adults (E.P.A.).................96 285 06 98
Escola infantil «El Caragol»............96 285 06 68
Escola Infantil La Taronja..............96 285 62 80
Escola Infantil Borfal.....................96 285 37 14

INSTITUTS
Institut (I.E.S.) Gabriel Ciscar........96 282 94 35
Institut (I.E.S.) Gregori Maians......96 282 99 90

ALTRES SERVEIS
Correos........................................96 285 15 75
Conservatorio...............................96 285 36 59
Jutjats Oliva..................................96 296 36 29
Registre Civil................................96 285 87 98 
Llar de Pensionistes.....................96 283 92 99
Registre de la Propiedad..............96 283 82 04
Taxis (parada Oliva)......................96 285 14 06
Taxis (parada Gandia)..................96 287 21 20
Escuela de Música Sta Cecilia.....96 285 39 25
Asociación Artístico-Musical........96 285 61 19

JAVIER LLOPIS No ho penses més i fes-te soci!!!

962 839 147

Manifest en el Dia de la Lluita contra el cáncer de mama
Amb motiu de la celebració hui del Dia Internacional de la Lluita contra el 
Càncer de Mama, s’ha llegit un manifest a la porta de l’Ajuntament d’Oliva. 
La regidora de Salut Pública, Teresa Tur, i l’alcaldessa Yolanda Pastor, han 

reivindicat més revisions periòdiques per tal de previndre la malaltia, i 
també millors tractaments i suport integral als pacients i les famílies que 
estan patint-la.
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LA NOVA VIA MILLORA LA SEGURETAT D’UN TRAÇAT QUE UTILITZEN DIÀRIAMENT 12.000 VEHICLES

Oliva i Piles, més prop amb 
l’obertura del tram de la CV-670
L a Diputació de València va obrir 

el passat divendres 6 d’octubre al 
trànsit rodat la carretera CV-670 

entre Oliva i Piles després de la seua re-
modelació. La vicepresidenta segona i 
diputada de carreteres Reme Mazzolari 
va estar acompanyada per l’alcaldessa 
d’Oliva Yolanda Pastor, l’alcaldessa de 
Piles Cristina Fornet i els portaveus de 
les formacions polítiques de tots dos 
municipis, a més de responsables de 
policia local i guàrdia civil de la zona.

Mazzoilari va dir que “aquest és un 
projecte extraordinari. És una via vi-
tal de connexió entre la ciutat d’Oliva 
i Piles, pel nombre de vehicles que la 
travessen diàriament, que està en al vol-
tant de dotze mil. Hi ha una cosa molt 
important en aquesta obra, que és que 
s’ha segregat de la plataforma de la ma-
teixa carretera el carril de ciclovianants 
que permetrà una connexió segura per 
a vianants i ciclistes en un quilòmetre i 
mig de longitud. Serà com la ruta del 
colesterol”.

A més va prometre una trobada en-
tre l’ens provincial, Oliva i Piles per a 
abordar la connexió per les platges amb 
el necessari pont d’unió i va dir que”la 
Diputació el té treballat i estudiat i hi ha 
una falta d’entesa en el que són els in-
formes sectorials. El que dic és que ens 
asseurem tots per a buscar una solució 
i faré partícips a les alcaldesses dels dos 
pobles”.

Yolanda Pastor, alcaldessa d’Oliva va 
dir que era “un dia important i de sa-
tisfacció perquè veiem finalitzat, en un 
temps rècord, segons estava programat 
aquest projecte. Agraïm a la diputada 
que ens haja acompanyat i sumem so-
bretot seguretat, perquè aquesta carre-
tera són 12.000 vehicles diaris que la 
travessen. Està acabada i el tema agrí-
cola té una seguretat també, a més del 
carril bici. Oliva pot celebrar-ho”.

Cristina Fornet va dir que”des de Pi-
les també estem molt contents perquè 
aquesta carretera era supernecessària. 
És molt el trànsit que la travessa i era 
una necessitat palesa. Estem de doble 
celebració, perquè tenim també el com-
promís de Reme per a fer el desitjat 
pont d’interconnexió amb les platges 
del sud, a més d’obrir la mateixa carre-
tera. Vull agrair la paciència dels usua-
ris perquè s’hagen pogut fer les obres i 

Vehicles transitant per la CV-760 després de ser oberta al trànsit.

Autoritats en l’acte d’obertura del viari.

a l’empresa Pavasal, que ha complit, ja 
que hui era l’últim dia d’execució”.

Yolanda Balaguer exalcaldessa de 
Compromís” és un dia amb molta ale-
gria perquè obrir aquest vial per part 
dels dos pobles, ha estat un projecte 
molt reivindicat i treballat durant l’ante-
rior legislatura i que finalment veguem 
que s’han complit els terminis. Es van 
actualitzar els preus per la crisi. Ara és 
un vial més segur. Una gestió en con-
junt, en l’anterior alcalde de Piles Da-
vid, per la via alternativa de circulació 
pel camí vell i els afectats”.

“UN DIA GRAN PER ALS VEÏNS”
Per la seua banda la portaveu del 

PSOE expressava la seua satisfacció “és 
un dia gran per als veïns d’Oliva i Piles. 
Finalitza per fi una necessitat. Eixe vial 
va tindre molts accidents. El millor és 
veure com progressa la nostra ciutat. La 
legislatura passada, a pesar de ser com-
plicada per la pandèmia, ens van cen-
trar en millorar l’aïllament de la ciutat i 
la manca d’infraestructures que teníem. 

L’alliberament de l’AP-7 va marcar un 
punt d’inflexió”.

LES DADES CONCRETES
Amb un pressupost de quasi de 

2.170.000 euros i un termini d’execu-

ció estimat de 7 mesos, aquesta actua-
ció, de quasi 1,4 quilòmetres de lon-
gitud (exactament 1.375 metres) duta 
a terme per l’àrea de Carreteres de la 
Diputació, es concreta entre les glo-
rietes d’accés nord a Oliva i accés sud 

a Piles. L’objectiu principal d’aquesta 
intervenció ha sigut millorar la segu-
retat de la via, condicionant el traçat, 
tant en planta com en alçat, i ampliant 
la plataforma amb vorals d’1,5 me-
tres, així com bermes laterals de 0,75 
m. La velocitat prevista del tram és de 
80 quilòmetres per hora.

Així mateix, la nova carretera execu-
tada per l’empresa Pavasal Empresa 
Constructora S.A. compta amb un carril 
de ciclovianants de 3 m d’ample se-
gregat  de 3 m d’ample i segregat de la 
calçada principal mitjançant una mitja-
na al llarg de tot l’itinerari. Aquest carril 
ofereix una via segura de circulació per 
als usuaris vulnerables i permet, a més, 
millorar la connectivitat amb itineraris 
saludables com és la Via Verda de la 
Safor.

S’ha fet 20.718,60 metres cúbics d’ex-
cavacions, s’ha posat 7.576,80 metres 
cúbics de llast artificial, 370,73 metres 
cúbics de formigó armat i mescles bi-
tuminoses en calent de 7.874,57 tones, 
entre altres.
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LA COMPONEN DOS POLICIES A PEU, MÉS DUES PATRULLES 

L’AJUNTAMENT D’OLIVA HA ACOLLIT UNA REUNIÓ PER A COORDINAR EL DISPOSITIU DE SEGURETAT 

Tres municipis és coordinen 
contra els robatoris agraris

En marxa la policia de proximitat
L’alcaldessa d’Oliva, Yolanda Pastor, 

va anunciar dissabte 30 de setembre, en 
la celebració de Sant Miquel, patró de 
la Polica Local, la posada en marxa de 
la policia de proximitat o policia de ba-
rri. Un nou model policial que permet 
conéixer de primera mà els problemes 
tant dels veïns com de la ciutat per tal 
d’ajudar a resoldre’ls, evitar l’absentis-
me escolar i garantir la seguretat pú-
blica. La mateixa policia de proximitat 
també servirà de reforç per al control 
del trànsit a l’entrada i l’eixida dels cen-
tres escolars.

Al seu discurs, l’alcaldessa també va 
agrair i felicitar a la Policia Local per la 
seua tasca, començant pel nou inten-
dent, Francisco Miguel Ferrando Pas-
tor, i també va donar l’enhorabona als 
agents que van estar reconeguts pel seu 
esforç i dedicació.

La celebració de Sant Miquel va in-
cloure l’acte protocol·lari de presen-
tació del cos policial i els vehicles, 
amb una visita a les noves instal·la-
cions policials. A continuació, al Cen-
tre Polivalent, es va celebrar la missa 
i l’acte institucional commemoratiu, 
on es van lliurar els reconeixements 
a diferents membres del cos policial 
i als companys recentment jubilats, 
per la seua trajectòria professional. 
L’acte va comptar amb la presència de 

Imatges de la reunió i d’un camp de tarongers.  

O liva, Piles i la Font d’en Carròs 
es coordinen contra els robato-
ris agraris. Amb motiu de l’inici 

de la temporada citrícola, l’Ajuntament 
d’Oliva va acollir la primera setmana 
d’octubre una reunió per a coordinar el 
dispositiu de seguretat i evitar els roba-
toris en el camp.

La reunió, convocada pel regidor 
d’Agricultura de l’Ajuntament d’Oliva, 
Enrique Parra, va comptar amb la par-
ticipació de la Guàrdia Civil i l’equip 
Roca (especialitzat en els robatoris en 
el camp) i, també, per primera vegada 
enguany, de representants polítics i po-
licials de les tres localitats: Oliva, Piles i 
La Font d’en Carròs.

En la trobada es va fer un balanç de 
les últimes campanyes citrícoles i es 
van establir les bases per al disposi-
tiu de seguretat d’enguany, centrat en 
el “Programa de vigilància, seguretat 
i convivència en el camp” de l’Ajunta-
ment d’Oliva, i que inclou reforçar la 
col·laboració de l’Equip Roca amb les 
forces de seguretat locals i la vigilància 
amb càmeres i agents en els punts es-
tratègics.

Quant al robatori d’alvocats, que s’ha 
incrementat en els últims anys, es va 
acordar seguir amb la vigilància en els 
punts de venda de la fruita.

Per part de l’Ajuntament d’Oliva, van 
assistir a la reunió, l’alcaldessa, Yolanda 

Pastor, l’intendent en cap de la Policia 
Local d’Oliva, Francisco Miguel Ferran-
do Pastor, el regidor d’Agricultura, En-
rique Parra, la cap del Departament, 
Carmen Santonja i el capatàs agrícola 
Salvador Fuster. De Piles estava l’al-
caldessa, Cristina Fornet i el cap de la 
Policia Local, Juan Carlos Rufat. I per 
part de La Font d’En carròs, l’edil Emili 
Josep Marcet Mengual i el cap de la Po-
licia Local, Federico Monzó.

Enrique Parra edil d’agricultura 
d’Oliva va dir que “Ja està en marxa 
el nou contracte per a reduir la su-
perpoblació dels porcs senglars que 
tant malament han fet i encara estan 
fent al nostre terme. Per això, ara cal 
centrar-se en la seguretat, l’objectiu és 
evitar els robatoris en el camp, també 
comptant amb la col·laboració dels 
municipis veïns, perquè el camp és 
obert. Per això, molt agraït que hagen 

participat en aquesta primera reunió 
els responsables dels ajuntaments de 
Piles i La Font d’en Carròs.”

L’alcaldessa Yolanda Pastor va afegir 
que “Anime a tots els agricultors a pro-
tegir els seus camps seguint el Decàleg 
de Mesures de Seguretat, així com a de-
nunciar ràpidament si pateixen robato-
ris. També recorde el telèfon de l’Equip 
Roca de la Guàrdia Civil per a comu-
nicar qualsevol incidència, el 062. I, 

per descomptat, vull mostrar la dispo-
nibilitat de l’Ajuntament d’Oliva per a 
continuar treballant conjuntament amb 
les forces de seguretat i els municipis 
adjacents, per a garantir la seguretat 
dels nostres camps agrícoles.”

Es pot consultar el Decàleg de Mesu-
res de Seguretat d’Agricultors i Rama-
ders en la pàgina web de l’Ajuntament 
d’Oliva: https://www.oliva.es/va/agri-
cultura/mesures-seguretat

representants de tots els grups de la 
Corporació municipal, Guàrdia Civil i 
associacions veïnals, culturals, feste-
res i esportives d’Oliva.

Pel que fa al nou servei de la policia 
de proximitat, dir que el poble s’ha 
dividit en dues zones, que tenen un 
agent designat cadascuna. De moment, 
componen la policia de barri dos po-
licies a peu, més dues patrulles de se-
guretat ciutadana, que estan al carrer 
de dilluns a divendres de 7.30 a 14.30 
h. En un futur està previst que el servei 
s’incremente a mesura que augmente 
la plantilla i la disponibilitat de la Po-
licia Local.

PAPER PREVENTIU I ASSISTENCIAL
A banda de vetlar pel compliment de 

les normes locals, autonòmiques i esta-
tals, la policia de proximitat tindrà un 
paper preventiu, mediador i assisten-
cial, amb les següents funcions:

-Trànsit: presència en col·legis, vehi-
cles abandonats, regulació i accidents 
de trànsit i denúncies administratives.

-Seguretat: serveis preventius, serveis 
i visites en els centres cívics, col·legis 
i establiments, i visites a associacions 
de veïns.

-Activitats administratives: compli-
ment de les ordenances municipals 
(sorolls, obres, gossos, neteja, ven-

da ambulant, veladors, abocadors, 
etc.), donar la informació que els 
ciutadans sol·liciten i col·laborar en 
les campanyes periòdiques que es 
determinen.

-Activitats socials i de mediació: aten-
dre situacions de problemàtica social 
i conflictes de convivència, conflictes 
familiars i veïnals, persones en necessi-
tat, malaltes o en situació de desempa-
rament, i mendicitat.

-Deficiències de la via pública: des-
perfectes en la calçada, danys o falta de 
senyalització, semàfors trencats o ava-
riats, enllumenat públic, informes de 
senyalització horitzontal i vertical.

Yolanda Pastor, alcaldessa d’Oliva va 
dir que “Estem molt satisfets perquè 
ja ha començat a funcionar la policia 
de barri, tal com ens vam comprome-
tre. Es tracta d’un model policial molt 
demandat, que permet un major con-
tacte dels agents amb els veïns, que de 
segur ens ajudarà a resoldre de ma-
nera més eficient i col·laborativa els 
conflictes de seguretat i convivència 
que puguen haver-hi a la ciutat. A més 
ajudarà a evitar l’absentisme escolar 
i també conéixer més ràpidament les 
deficiències o necessitats de la ciutat, 
el mobiliari urbà o els carrers, el que 
segur ens possibilitarà ser més ràpids 
en la seua solució”.

L a Policia Local d’Oliva va celebrar el dissabte 30 de setembre el 
dia del seu patró, Sant Miquel, amb un acte institucional presidit 

per l’alcaldessa d’Oliva, Yolanda Pastor, i l’Intendent en Cap Francisco 
Miguel Ferrando Pastor , i altres membres del consistori.
La commemoració va servir per fer entrega del reconeixement a un 
Oficial i company jubilat el passat mes de maig,Antonio Guerola i 
diferents agents del cos per la seua especial diligencia útil i exemplar 
en l’acompliment del servei habitualment exercit i la tasca de servei. 
Concretament Ernesto Herraez com a personal administratiu, forma 
part de l’estructura interna de gestió de la policia local i els agents 
Daniel Zamora, Carla Guerola, Miguel Vicente Llorca, Manolo Alemany 
i Toni Alemany
L’acte va comptar amb l’assistència del Tinent Comandant de la 
Guàrdia Civil d’Oliva, i el Tinent del Destacament de Trànsit de 
la Guàrdia Civil de Gandia, així com del Cap de Protecció Civil, 
components del Cos de la Policia Local i la resta de persones que 
componen el departament, des de l’equip de senyalització viària fins 
l’administratiu.

Reconeiximents de la Policia 
Local amb motiu del seu patró 
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Nueva 
apertura

Donde encontrarás las mejores marcas como Guess, Armani, Versace, 
Gucci, Tommy Hilfi ger, Ralph Lauren, Lacoste, Nike, Adidas entre otras a los 

mejores precios del mercado

Porque los productos de calidad 
no pasan nunca de moda

C/ Pare Antoni Salelles
46780 Oliva, Valencia

Paseo al lado del banco Sabadell
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LUISA ARIAS, PRESIDENTA DE L’ASSOCIACIÓ  DE FIBROMIÀLGIA 

-Què ha canviat d’ençà que es 
va crear AFISA fins hui en dia? 
Heu millorat?
– He de dir que de cara a 
l’administració pública estem igual 
o pitjor. Pensàvem que havien 
avançat i realment hem retrocedit. 
És molt dur. AFISA en els primers 
anys va lluitar molt per aconseguir 
que els polítics i els professionals 
de la sanitat s’implicaren en la 
nostra causa i que ens ajudaren a 
donar visibilitat a la malaltia. I al 
final dels anys des del 2007 que 
porte, m’he adonat comte que no 
paga la pena. Et reuneixes amb la 
Conselleria i el polític de torn i et fan 
moltes promeses que no es realitzen 
després. Canvia el govern i tornem 
a estar igual, cal començar de nou. 
Fins i tot hi ha professionals sanitaris 
que ens diuen que tot està al nostre 
cap, que ens ho inventem. Inclús en 
els especialistes, si s’han vist una 
vegada per fibromiàlgia i el metge 
de capçalera et fa una altra consulta 
per engravament, automàticament et 
rebutgen del sistema. No és gens just. 
Crec que s’ha de donar més visibilitat 
i ens centrem en aquesta qüestió de 
la mateixa visibilitat i que si té soc 
sincera, en sentim titelles en mans 
dels polítics.

– Cregueu que se n’aprofiten 
de vosaltres i no posen remei 
per solucionar el tema?...
– No posen remei i a més és molt 
dur. Tinc companyes que algun 

metge a l’Hospital li van dir que 
no interessàvem i no hi ha res per 
ajudar-nos. És trist que tinga’m que 
estar així, però és realment el que hi 
ha en aquest segle XXI.

-Teniu constància que cada 
vegada hi ha més gent amb 
fibromiàlgia, i de diferents 
edats, inclosos molts xiquets?
-Sí. Et diré més. Estem en contacte 
amb l’equip d’investigació de Jordi 
Miró a Catalunya que treballa amb 
el dolor crònic infantil, i ens hem 
adonat que la majoria dels afectats, 
almenys un 80% de les persones 
afectades ho porten damunt des de 
xiquets. El típic dolor de genolls 
que patíem, la migranya, els herpes 
que ens eixien i ens deien que 
era anèmia. Tot això era la base 
de la nostra malaltia de hui. Hi 
ha una predisposició genètica a 
la fibromiàlgia. Tinc companys a 
l’associació on la pateixen tota la 
família. És una cosa més seriosa del 
que es pensen i no és cap broma. I 
cada vegada hi ha més gent i sobretot 
xiquets. Per això tenim un projecte 
en marxa amb salut pública, que 
quan estiga tot lligat l’Ajuntament el 
donarà a conéixer. Tinc molta il·lusió 
en ell.
-Aquest tipus de projectes de 
visibilitat és el que més us anima?
-Així és. Més que barallar-nos amb 
els polítics. Soc també la presidenta 
nacional de la Federació Fedafi i ho 
hem comentat amb les companyes. 

Seguirem lluitant pels nostres drets, 
no deixarem de fer-ho, perquè no 
volem tornar a ser titelles en mans 
dels polítics de torn. Lluitarem amb 
les administracions i qui faça falta 
pels nostres drets.

-En l’àmbit local, com valora 
l’ajuda i sensibilització per la 
fibromiàlgia?
-Sincerament bé. Ha millorat prou. 
Esperem que continue així. He 
d’agrair als que ens ajuden. I les 
persones que tinguen un dolor 
crònic i no sàpiguen a què és degut, 
que pensen que també poden tindre 
fibromiàlgia. I en la comarca de la 
Safor també la gent ens ajuda. El 
passat 14 d’octubre en una fira de 
comerç a Gandia. El pròxim 5 de 
novembre al mercadet de la Font 
d’en Carròs posarem els materials a 
la venda. Voldríem també que altres 
pobles de la Safor ens incloguen 
en els seus actes. Estem disposats a 
participar i de donar visibilitat a la 
nostra malaltia. També potser amb 
la Mancomunitat. A més si hi ha 
ajuntaments que volen ajudar al fet 
que es creen associacions d’afectats 
o delegacions de la nostra, estem 
disposats a ajudar, sempre que 
vagen en benefici dels afectats, de la 
investigació i donar visibilitat.
-Quanta gent meneja a hores d’ara 
AFISA?
-AFISA som al voltant d’unes 300 
persones perquè no sols som local 
o comarcal, sinó també tenim 

Luisa Arias està al capdavant de l’associació de Fibromiàlgia. 

“AFISA som al 
voltant d’unes 300 
persones perquè 
també tenim 
afectats de diversos 
llocs d’Espanya”

“Almenys un 80% 
dels afectats per 
fibromiàlgia ho 
porten damunt 
des de xiquets”

afectats de diversos llocs d’Espanya 
com Eivissa, Barcelona, Bilbao, 
Madrid o Ciudad Real. Treballem 
a nivell molt ample i ara tenim un 
curs en xarxes socials on line que 
pagarà l’associació. A la pàgina de 
Facebook pengem tota la informació 
actualitzada.

-De cara a Nadal un any més 
faran els tradicionals tallers?
-Cada any fem com a campanya 
solidària unes coses de treballs 
manuals i ja estan preguntant-nos 
el que es farà per poder reservar-

los. L’any passat vam fer uns pins 
nadalencs per als coberts que van 
agradar molt. Vam aconseguir 700 
euros que vam lliurar a l’associació 
d’ataxia telangiectasia (AEFAT) per 
Àlex Ardid. Enguany encara no ho 
tenim clar. Ho publicarem a les 
xarxes socials quan ho decidim.

-I després vindran les Jornades 
de la Fibromiàlgia de la Safor 
el febrer de 2024...
-Aquestes jornades les organitza 
l’Ajuntament d’Oliva des del 
departament de salut pública, i 
nosaltres col·laborem amb ells 
amb els ponents. Podem dir que 
enguany seran el 24 de febrer 
i estem treballant ja en elles. 
Enguany, a les ponències tindrem 
a un especialista de València, on 
parlarem del trastorn del somni i 
la síndrome de cames inquietes, i 
estic pendent que ens confirmen 
d’altres importants especialitats. 
AFISA realitza aquestes jornades en 
les quals no sols ens centrem en la 
fibromiàlgia, sinó en general en els 
trastorns que ens produeix. I com 

Luisa Arias és la presidenta d’AFISA, Associació de Fibromiàlgia de 
la Safor i de la FEDAFI Federació d’Associacions de Fibromiàlgia, 
Síndrome de Fatiga Crònica, Sensibilitat Química Múltiple i altres 

d’índole semblant.
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LUISA ARIAS, PRESIDENTA DE L’ASSOCIACIÓ  DE FIBROMIÀLGIA 

Luisa Arias està al capdavant de l’associació de Fibromiàlgia. 

que tot el nostre cos està afectat, 
pensem a traslladar tots els temes 
que ens preocupen, com potser 
el cor, els pulmons, el cansament, 
els somnífers, les cames inquietes, 
la respiració, inclús la vista o els 
oïts. Treballarem cada any per 
a desenvolupar temes nous que 
interessen a la gent, i perquè les 
persones que les pateixen sovint 
sàpiguen conéixer que també 

poden ser un símptoma de tindre 
fibromiàlgia.

-I és rellevant que aquestes 
jornades també es 
retransmeten per Internet...
-Si, perquè ens hem adonat, des 
del confinament, que va funcionar 
molt bé. I donem gràcies al fet que 
moltes persones que estan a casa, 
que no poden eixir de casa, ni 

tenen accessibilitat de moviment o 
desplaçament, ho poden veure en 
el moment que vulguen. Gràcies a 
l’Ajuntament d’Oliva per donar-nos 
eixa facilitat per a poder aplegar a 
tot el món. A més quan vague’m les 
visualitzacions que hi ha en xarxes 
ens dona ànims a continuar lluitant, 
és fantàstic. I la informació no es 
queda entre quatre parets si no 
arriba a molta més gent.

AL PASSEIG G. MAIANS I C. POLIVALENT

El dissabte 28 d’octubre tindrà lloc la novena Trobada Canina 
Solidària, organitzada per la Protectora d’Animals VEDAMA amb la 
col·laboració de la Regidoria de Benestar Animal de l’Ajuntament 
d’Oliva.
Una vegada més será al passeig Gregori Maians (zona  situada enfront 
del Centre Polivalent) i a partir de les 16.30 hores tindrà lloc la 
tradicional cursa solidària com a corredors o caminants i també es 
podran visitar els estands que hi haurà muntats al llarg del passeig. Hi 
haurà, com sempre, premis per als primers classificats.
La trobada també inclourà una sèrie de concursos, sorteigs, 
exhibicions, tallers i activitats infantils. El tiquet donatiu solidari es 
posarà a la venda a cinc euros per als interessats en tindre dorsal de 
participación en la cursa y les activitats previstes.
Maria Bertomeu, regidora de Benestar Animal de l’Ajuntament 
d’Oliva ha senyalat que “Animem a totes les persones a participar 
en la trobada solidària de VEDAMA, especialment a les famílies amb 
xiquets, ja que la trobada també inclourà activitats gratuïtes per als 
més menuts. La trobada és important perquè dona a conéixer la tasca 
de la Protectora, especialment pel que fa a la conscienciació sobre el 
problema de l’abandonament dels animals i la promoció de l’adopció 
o l’acollida temporal”. 

IV FIRA DEL FIL I XX TROBADA DE BOIXETERES
També dissabte 28 i diumenge 29  d’octubre tindrà lloc a Oliva la IV 
Fira del Fil i la XX edició de la Trobada de Boixeteres en el Centre 
Polivalent organitzada per  l’Associació de Bolilleres i Artesanes del 
Fil d’Oliva i el Departament de Participació Ciutadana de l’Ajuntament 
d’Oliva, amb les tradicionals activitats de estands de venda de 
productes, exposició de les artesanes locals de la Biblioteca de l’Envic 
i dinar de germanor. Es preveu que vinguen des de diversos llocs 
d’Espanya i d’Italia
A més el día 29 hi haurà un Taller Monogràfic d’Estudio Era, Espacio 
de Bordado sobre ‘Bordado libre floral según la obra de Elisabetta 
Sforza’ amb inscripcions previes al correu hola@estudio-era.com o al 
telèfon 722435597.

Novena Trobada Canina  i 
IV Fira del Fil amb la XX 
Trobada de Boixeteres

Imatge d’arxiu de la Cursa Solidària d’ADAMA
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EN L’ACTE VAN INTERVINDRE JOVES ESTUDIANTS DELS IES GREGORI MAIANS I GABRIEL CISCAR I DEL COL·LEGI REBOLLET

Oliva recorda el 200 aniversari de 
la comdena a mort de Gabriel Ciscar
P rop de tres-centes persones, la 

majoria escolars dels instituts 
olivers, van participar en l’acte 

homenatge a la figura de Gabriel Ciscar 
en el 200 aniversari de la signatura per 
part del rei Ferran VII, de l’omnioso de-
cret que condemnava a mort a qui va 
ser tres vegades regent d’Espanya. Va 
ser als peus de la seua escultura, erigi-
da en 1932 i obra de l’escultor valencià 
Carmelo Vicent.

El president de l’Associació Cultural 
Centelles Riusech Antoni Esteve va fer 
un repàs de la rellevant biografia de Cis-
car, que va ser marí, científic i polític 
liberal, que va dedicar l’última part de 

la seua vida a la política “va ser un gran 
defensor de la llibertat i el constitucio-
nalisme en oposició al règim absolutista 
de Ferran VII, un rei que després d’ac-
cedir al poder, va derogar la Constitució 
i va condemnar als regents, entre els 
quals estava Ciscar, a la pena de mort en 
la forca, fent ús d’un decret reservat el 
4 d’octubre de 1923”. Gràcies a l’ajuda 
d’un general francés, Ciscar va poder 
salvar la seua vida i exiliar-se a Gibral-
tar, on va morir en 1829. En 1.860 les 
seues restes van ser traslladades al Pan-
teó de Marins Il·lustres de S. Fernando 
de Cadis.

Va recordar que la seua vinculació 

amb Oliva “sempre queda latent ja 
que en els seus viatges, sempre té un 
moment per a passar per la seua ciu-
tat natal, a més de ser Oliva el lloc triat 
per a sanar-se de malalties i per a confi-
nar-se quan políticament les coses no li 
anaven bé”. Entre les contribucions de 
Gabriel Ciscar, Esteve va destacar que 
“les que va fer als estudis de la nàutica, 
són de gran rellevància. Serà un cientí-
fic i matemàtic de gran prestigi, que va 
participar en 1799 a París en el Congrés 
Internacional sobre Pesos i mesures en 
el qual es va decidir la dimensió del me-
tre”. Ciscar va ser un gran defensor de 
la pàtria i la ideologia liberal “i la seua 

carrera política està plena de sobresalts 
i més d’un disgust”.

Yolanda Pastor, alcaldessa d’Oliva, 
que va demanar la presència de tots els 
membres de la corporació municipal 
en el final de l’acte, va destacar que “co-
néixer la nostra història és indispensa-
ble per a saber el nostre present. L’ho-
menatge a Gabriel Ciscar ens acosta a la 
figura històrica i als seus ideals, que hui 
quasi més que mai, tenen tanta neces-
sitat”. Es va sumar al manifest llegit per 
Antoni Esteve i les paraules dels alum-
nes en aquest homenatge sentit “per 
la llibertat” donant les gràcies a l’A. C. 
Centelles i Riusech “que cada dia s’es-

forcen per a donar a conéixer la nostra 
història i patrimoni, perquè per a voler 
les coses, un les ha de conéixer. En nom 
de l’Ajuntament i tota la corporació, 
gràcies per assistir i continuar amb els 
nostres drets i llibertats”.

En l’acte van intervindre joves estu-
diants del grup Igualtat i Convivència de 
l’IES Gregori Maians, de l’IES Gabriel Cis-
car i del Col·legi Rebollet per a recordar 
a Ciscar i els seus ideals democràtics i 
humanistes. A més el jove violoncel·lista 
Àlex Salabert va interpretar diverses pe-
ces i com a colofó l’alcaldessa Yolanda 
Pastor i Antoni Esteve van depositar una 
corona de llorer als peus del monument.

Al final de l’acte es va posar davant el monument a Gabriel Ciscar.

Van parlar representants del Gregori Maians, Gabriel Ciscar i El Rebollet El president de l’associacio Centelles y el músic Àlex Salabert. 
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PROCESSÓ CÍVICA I ACTE INSTITUCIONAL AMB LA INTERVENCIÓ D’ASSOCIACIONS CULTURALS I FESTIVES

Gran participació popular per a 
celebrar la festa del 9 d’octubre
O liva va culminar el mateix di-

lluns les celebracions del 9 
d’octubre, amb la processó 

cívica i l’acte institucional, en els quals 
un any més van participar la Corporació 
municipal i associacions culturals i fes-
tives de la ciutat, acompanyades per la 
música de l’Associació Artístic Musical 
d’Oliva i la Colla Sarabanda de dolçai-
ners i tabaleters i les danses tradicio-
nals del grup Raval i Vila. A més de la 
presència del gegant Serafí de Centelles 
i sua acompanyants capgrossos, un any 
més.

Al migdia, en la plaça Jaume I va tin-
dre lloc la lectura compartida de la Crò-
nica de Jaume I i l’ofrena floral, amb la 
participació dels representants de les 
associacions i les autoritats locals.

 La celebració del 9 d’octubre a Oliva 
ha sigut organitzada per la Regidoria 

de Cultura, Música i Biblioteques, que 
encapçala Ramona Pérez, i que també 
ha inclòs la XI Festa Estellés del passat 
divendres. A més de la ‘mocadorà’ de 
Sant Dionisio, en aquest cas a càrrec de 
la Regidoria de Comerç, Mercats i Con-
sum, que dirigeix Teresa Tur, i l’Asso-
ciació de Comerciants d’Oliva (ACCO). 
I també l’XI Gran Fons Ciutat d’Oliva, 
prova del circuit de Carreras Popula-
res Safor-Valldigna, que va tindre lloc 
el mateix dilluns al matí i que ha sigut 
organitzada per la Regidoria d’Esports, 
que encapçala Joan Mascarell.

 Yolanda Pastor, alcaldessa d’Oliva 
va dir que “Vull felicitar a tots els va-
lencians en el nostre dia. Hui és un dia 
d’emoció, de celebrar tot el que com-
partim, les nostres tradicions, costums i 
història. És un dia de germanor, de sen-
tir-nos orgullosos de ser valencians.”

Imatges de la celebració del 9 d’Octubre a la ciutat.

EL SERVEI S’HA PRESTAT ALS USUARIS DE MANERA GRATUÏTA

Reparats els punts de 
recàrrega elèctrics i es 
plantegen huit nous

Oliva repara els punts de càrrega de 
vehicles elèctrics i es projecten almenys 
altres huit punts de nova creació.Després 
de mesos d’incidències i problemes en 
el seu funcionament, els dos punts de 
càrrega dels vehicles elèctrics d’Oliva, en 
Kiko platja i carrer Pare Antonio Salelles, 
estan operatius. Segons l’informe elabo-
rat pel tècnic en cap del Departament de 
Serveis Públics de l’Ajuntament d’Oliva, 
els problemes amb els carregadors van 
començar el mes de febrer de 2023.

Segons fonts del consistori olivense, 
després de moltes gestions amb les em-
preses Iberdrola i Ingeteam, l’empresa 
proveïdora dels carregadors, aquests 

estan en funcionament, Iberdrola s’enca-
rregarà de la gestió del servei, i, l’Ajunta-
ment d’Oliva, del manteniment dels punts 
de càrrega.

El cost total des que es va instal·lar el 
servei, fa 4 anys, ha sigut per al consis-
tori de 135.210’52 �. Cal destacar que el 
servei s’ha prestat als usuaris de manera 
gratuïta, per la qual cosa els ingressos 
per a l’Ajuntament han estat nuls. 

NOU REGLAMENT D’ÚS 
Joan Mascarell, regidor delegat de 

Modernització de l’Administració de 
l’Ajuntament d’Oliva va assenyalar que 
“Els tècnics municipals han treballat 

molt perquè els punts de càrrega esti-
gueren en funcionament al més prompte 
possible. Ara estem treballant en un nou 
reglament d’ús i també en la instal·lació 
de més punts de càrrega, gràcies a la 
subvenció europea dels programes Next 
Generation. Està previst que Oliva tinga 
més de 10 punts de càrrega per a vehi-
cles elèctrics.”

De fet hi havia hagut moltes queixes 
en les xarxes municipals pels usuaris 
d’aquests punts de càrrega elèctrics, ja 
que són cada vegada més les persones 
que decideixen adquirir vehicles elèc-
trics, per la qual cosa suposen de menor 
contaminació al planeta.Punt de recarrega del carrer Padre Antonio Salelles. 

La música no va faltar en la celebració del Dia de la Comunitat.
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VAN PARTICIPAR TAMBÉ EL GRUP DE DANSES, LA COLLA DE DOLÇAINERS  I LA FEDERACIÓ DE MOROS I CRISTIANS 

Trobada de La Safor-Valldigna 
reuneix a mil músics i 25 bandes
L a VI Trobada de Bandes de la 

Federació de Societats Musicals 
de la Comunitat Valenciana Sa-

for-Valldigna va ser tot un èxit. Més de 
mil músics es van donar cita dissabte 30 
de setembre en un esdeveniment que es 
va prolongar des de les cinc i mitja de 
la vesprada fins a la matinada, amb di-
versos actes en els quals van participar 
vint-i-cinc associacions musicals de la 
Safor amb l’organització de la Associa-
ció Artístic Musical d’Oliva en el marc 
dels actes del 125 aniversari de la fun-
dació de l’entitat musical olivera.

Va presidir la Trobada l’alcaldessa 
d’Oliva, Yolanda Pastor, acompanya-
da per l’edil de cultura Ramona Pérez, 
portaveus municipals, alguns alcaldes 
i regidors de la comarca, a més del re-
presentant de la Federació de Societats 
Musicals de la Comunitat Valenciana , el 
vicepresident educatiu Remigi Morant 
i el delegat comarcal Safor-Valldigna, 
Lucas Forcado, entre altres.

En l’esdeveniment es va comptar amb 
la col·laboració del Grup de Danses 
Raval i Vila, de la Colla de Dolçainers 
Sarabanda i de la Federació de Moros i 
Cristians i l’expresident federatiu Mano-
lo Arnal va ser el speaker de l’esdeveni-
ment. Un equip de trenta persones van 
estar coordinant la trobada. Va obrir 
la desfilada a les 17,30 hores des de la 
Casa de la Musica la Agrupació Musical 
Santa Cecilia d’Ador amb la peça “Jua-
nito el Jarri” d’Ignacio Sánchez i sota la 
batuta de Manuel Godoy.

En el tancament va estar l’entitat or-
ganitzadora l’A.A.Musical d’Oliva sota 
la direcció de Miguel Ángel Grau amb 
el pasdoble Conrado Abanderat del 
compositor olivense Joan Mont en ho-
menatge al recentment mort banderer 
de la banda olivense. Després de dis-
córrer pels passejos Jaume I i Lluís Vi-
ves, carrer Cervantes, Constitució, Plaça 
Ajuntament, Major, Avinguda Loygorri , 
entraven en el Parc de l’Estació on se’ls 
entregava un corbatín commemoratiu.

En finalitzar l’acte totes les bandes van 
interpretar a l’uníson el pasdoble him-
ne de la banda d’Oliva Eduardo Borràs 
del compositor Francisco Esteve Pastor 
sota la direcció del mestre Miguel Ángel 
Grau i que va ser tot un èxit.

Després del sopar en el pàrquing del 
Poliesportiu Municipal va tindre lloc el 
duel de xarangues entre la Fem Comboi 
de la A.A. Musical de l’el Real de Gandia 
i la Xequin! De la A.A. Musical Santa Ce-
cilia de l’Alqueria de la Comtessa, que 
es va prolongar fins a la matinada amb 
gran èxit i barra amb preus populars.

Catorze empreses locals han patroci-
nat, al costat de l’Ajuntament d’Oliva, a 
la A.A. m. d’Oliva aquest esdeveniment. 
Es tracta de Cañamás Germans, Oliva 
Nova Golf, Rte el Pelut, Tallers El Ma-
ñano, Carpinteria Pellicer, Rte Soqueta, 
Subministres Gonzalez i Fills, Savipecho, 
un col·laborador, Bamasa, Bar Evaristo, 
Agrogibe, Construccions Just, Marbres 
Bolinches.

Ramona Pérez, regidora de Cultura, 
Música i Biblioteques de l’Ajuntament 

d’Oliva va destacar que “La Trobada de 
Bandes ha estat una prova més de la 
tradició musical de la nostra comarca 
i de la qualitat del treball dels nostres 
músics. Només puc tindre paraules 

d’agraïment pel gran espectacle que 
hem pogut viure a Oliva i, en nom de 
l’Ajuntament, tot el nostre suport per-
què aquesta activitat continue, si cal, 
encara amb més força”. Al seu discurs, 

l’alcaldessa d’Oliva, Yolanda Pastor, va 
felicitar i agrair a l’AAMO i a totes les 
bandes que hi van participar, el seu es-
forç i dedicació: “La festa que hem vis-
cut hui ha estat tot un regal, un immens 

regal per a tots. Oliva és un poble aco-
llidor, i espere que hàgeu disfrutat tots 
els músics tant com totes les persones 
que hem tingut la sort de poder escol-
tar-vos. Que visca la música!”

Les bandes de Tavernes, Xeresa i Ador

Les banderes de totes les societats musicals participants.

Col·locació del corbatí a la bandera de la banda d’Oliva i delegació local.

Els músics durant l’acte. 
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L’EMPRESA CONCESSIONÀRIA COMUNICA EL TANCAMENT DE LA SALA

La ciutat perd el seu darrer cinema
O liva perd el seu únic i darrer 

cinema. L’empresa conces-
sionària fins ara de gestionar 

el cinema en el Teatre Olímpia d’Oliva 
Drive In va emetre un comunicat en el 
qual assenyala que el Cinema a Oliva 
s’ha acabat , de moment.

Després d’al voltant de 30 anys pro-
jectant cinema, tant al poble com la pla-
tja, han hagut d’anunciar públicament 
aquesta trista notícia. Indiquen que 
aquests “Han sigut una anys de cinema 
molt especials, per a xicotets i majors i 
especialment per a nosaltres”.

Gràcies al Cinema Olímpia el poble ha 
pogut gaudir dels majors èxits cinema-
togràfics dels últims anys, però també 

d’una selecció de pel·lícules europees 
i independents amb temàtiques mar-
cadament socials i que ens acostaven a 
realitats que desconeixíem.

 Al llarg de tots aquests anys asseguren 
que han intentat formar part del teixit 
social de la ciutat, per això han col·la-
borat amb les escoles i instituts per a 
fomentar l’assistència al cinema dels 
més joves. 

 També han proposat programacions 
específiques (com per exemple la set-
mana de la dona). Algunes associacions 
han pogut disposar del seu propi equi-
pament per a projectar les seues crea-
cions audiovisuals i moltes més activi-
tats que resulta impossible enumerar en 

aquest comunicat
 Conclouen assenyalant que “Si algun 

dia es tornen a donar les condicions, 
us assegurem que serem els primers de 
la llista per a gestionar de nou el cine-
ma a Oliva. Moltíssimes gràcies per tots 
aquests anys!! ,I recordeu que us espe-
rem en l’Autocinema Drive In”.

 L‘actual govern municipal, segons ha 
assenyalat l’alcaldessa Yolanda Pastor, 
té la reforma del Teatre Olímpia com 
el principal projecte a realitzar durant 
la present legislatura, després del im-
pás dels últims anys amb informes i 
projectes per a poder dur a terme la 
necessària millora d’aquestes instal·la-
cions.

Caldrà demanar ajudes a la Diputació 
de València i també a la Generalitat Va-
lenciana o inclús la possibilitat de fons 
nacionals de l’Estat o de la Unió Euro-
pea per tal d’aconsseguir un teatre en 
condicions per a la ciutat.

A hores d’ara està pendent que l’Ajun-
tament encarregue la redacció del pro-
jecte definitiu, que va passar per un dels 
darrers plenaris de l’anterior corporació 
municipal i no va rebre el suport necessàri 
malgrat ser un assumpte de màxim inte-
rés per a la ciutat i per a la ciutadanía, que 
reclama una solución urgent a aquesta 
questió, perquè moltes entitats de la ciutat 
necessiten un teatre en condicions per a 
poder fer les seues activitats.

FINS A UN TOTAL DE HUIT SALES 
En la segona meitat del segle XX Oli-

va va arribar a tindre fins a huit sales 
cinematogràfiques: El Líric, l’Ideal , 
l’Olympia, a més de Gran Via, Savoy i 
les terrasses Albereda, Apol·lo i Cine-
ma de la Mar. El cinema era la principal 
distracció d’algunes dècades d’aquella 
´època, especialment els grans clàssics 
americans i a poc a poc es van fer lloc 
les pel·lícules nacionals. 

Ara la ciutat ducal es queda sense sa-
les de projecció de cinema a l’espera 
de la reforma definitiva del seu teatre, 
i que els veïns no hagen d’anar-se fora 
de nou a veure una pel·lícula actual o 
clàssica.

Una imatge antiga del cinema Olímpia. Interior de la sala de projeccions i exterior de l’edifici.
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L’ACTE S’EMMARCAVA EN LA SETMANA DE L’ARQUITECTURA VALENCIANA

L’estació de servei 
El Rebollet, un dels 42 
edificis paradigmàtics de 
l’arquitectura moderna
E l president del Col·legi Oficial 

d’Arquitectes de la Comunitat Va-
lenciana Luís Sendra i la delega-

da comarcal de la Safor Amelia Morant, 
al costat de l’alcaldessa d’Oliva Yolanda 
Pastor i els familiars de l’empresa pro-
motora Miguel Just i Fills van posar la 
placa Docomomo a l’Estació de Servei 
El Rebollet d’esta localitat de la Safor, 
el 29 de setembre al migdia, en ser este 
un dels 42 edificis de tota Espanya que 
entren a formar part del grup d’edificis 
paradigmàtics de l’arquitectura moder-
na inclosos en els Registres Docomomo 
Ibèric.

Luís Sendra, president del COACV, va 
destacar la importància d’aquest edi-
fici i que els olivenses “tinguen cons-
tància de l’interés que té el patrimoni 
modern, que ha de ser similar al patri-
moni històric que tenim a les nostres 
ciutats”, perquè valorant-lo l’estimaran 
molt més i el donaran a conéixer a les 
futures generacions. Va dir que l’acte 
s’emmarcava en el conjunt de la Set-
mana de l’Arquitectura Valenciana i va 
advocar perquè “l’Ajuntament d’Oliva 
treballe per a intentar aconseguir en la 
part del restaurant, ara en enderroca-
ment, un espai públic, com poguera ser 
una oficina de turisme per a dignificar 
el mateix”.

IMPORTANT PER L’ARQUITECTURA
Per la seua part, la delegada comar-

cal Amelia Morant va dir que era un dia 
important per a l’arquitectura de la co-
marca de la Safor “perquè de nou un 
edifici de la nostra comarca és recone-
gut com a emblemàtic pels arquitectes 
espanyols”. Va assenyalar que “després 
de l’església de Sant Nicolau de Grau de 
l’arquitecte Eduardo Torroja, ara li co-
rrespon el reconeixement a l’Estació de 
Servei el Rebollet obra de l’arquitecte 
barceloní Joan d’Haro”.

Miguel Just va explicar “el meu avi va 
encarregar el projecte a Joan d’Haro a 
través del seu pare, després de conéixer 
els plans que tenia per a un projecte a 
Santander. En un viatge a Madrid es va 
concretar el projecte i es va encarregar 
la construcció d’este”.

El doctor arquitecte gandiense Alber-
to Peñín va oferir posteriorment una 
xarrada en el saló de plens de l’Ajunta-
ment d’Oliva denominada “El Rebollet, 
un crit de modernitat en la nostra cos-
ta” en la qual com a primícia es va po-
der contemplar en imatges, mitjançant 
una xicoteta pel·lícula d’uns deu minuts 
tot el procés de com es va construir 
l’emblemàtic edifici l’any 1962 i que 
està en els fons de la Filmoteca Valen-
ciana.

Les imatges són espectaculars amb 
les peculiars maneres de construcció 

Xarrada sobre la construcció i acte de col·locació de la placa.

El *Rebollet en una imatge dels anys 70 i en l’actualitat.

de l’època mitjançant bastimentades 
amb taulons, corretjams per a pujar els 
cabassos de formigó a la part superior 
dels bolets i tot el forjat de ferros que es 

van col·locar per a aguantar-lo. Peñín 
va dir en la seua xarrada que “ens falta 
saber només l’empresa constructora de 
l’edifici, de la qual no tenim detalls”. 

En canvi, si que sabem que la inspira-
ció dels bolets de Joan d’Haro va ser el 
Centre d’Operacions de Laboratoris Jo-
hnson de Wax Roc en Racine Wisconsin 

USA, de Frank Lloyd Wright de 1936 i 
de la part del restaurant, del Restaurant 
Arizón en Mar del Plata de Marcel Breu-
er de 1948.
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SEGONS LA HIPÒTESI DEL ARABISTA VICENTE CARLOS NAVARRO OLTRA

El Tossal de Sant Isidre podría 
ser on estava l’Oliva andalusina 
E l arabista Vicente Carlos Navarro 

Oltra va presentar la hipòtesi que 
l’Oliva andalusina, la Awraba po-

dia estar situada en la seua hisn o qar-
ya en el Tossat de Sant Isidre del barri 
del Raval, darrere de la parròquia de 
Sant Roc, després d’explicar els motius 
de ser el promontori més pròxim a la 
costa entre Bayrén i Dénia i que es tenia 
el domini visual de la costa i el territori 
entre estos dos punts.

Ho va dir en la xarrada “Awraba/Awri-
ba. Oliva en els fons àrabs” que va con-
gregar a mig centenar de persones a la 
sala de conferències de la Casa Maians 
en el marc del cicle “Oliva descobrir els 
furs i els seus paisatges”.Encara que no 
s’haja aconseguit cap resta que el de-
mostre va assenyalar que tampoc s’han 
fet sondatges arqueològics en la zona 
en qüestió, que és el cor del barri del 
Raval, al costat de l’antiga mesquita oli-
vense, que posteriorment va ser recon-
vertida en església catòlica i on hi havia 
aigua de diverses fonts o pous.

Va considerar que és clar que Awraba 
o Awriba en els fons àrabs és la ciutat 
d’Oliva, situada en el camí entre Xàti-
va Dénia i Bayrén-Dénia segons cita Al 
-Idrisi .Al-Silafí cita a Yáqüt Al-Hamawi 
que entre 1179 i 1229 es va referir a 
Awraba com una de les Alquerias de 
Dénia en la qual hi havia uns certs per-
sonatges , un dels quals peregrió i va 
escoltar l’Alcorà en La Meca amb els en-
senyaments de Zahu B.Tahir al-Xahhami 
i va tornar a Alexandria per a ensenyar 
el que havia aprés. “I jo he he escrit al 
dictat poemes del seu pare”. Sent la pri-
mera referència poètica en esta localitat 
de la Safor.

En l’obra escrita en 1.221 a Bagdad de 
Abd Al-Wáhid Al-Marrâkuxî apareix que 
entre Dénia i Xàtiva hi ha un lloc que es 
denomina Awriba “situat a mig dia de ca-
mí de Dénia, on hi ha una mina de ferro”.

Segons Vicente Carlos Navarro el va 
riure Alfadalí (Fadrí popularment) eti-
mològicament en àrab és”Va riure dels 
ferrers”. De fet la possibilitat que a Oliva 
hi haguera diverses mines de tractament 
de pedres ferruginoses és bastant gran. 
El propi investigador va assenyalar res-
tes d’un antic forn possiblement anda-
lusí existent prop de l’Autopista al Tos-
sal Gross i un altre que apareix en una 
fotografia de la zona de Santa Fé, que 

Ubicació de l’Oliva andalusina, segons els estudis que s’han dut a terme. 

Vicente Carlos Navarro durant la conferència. 

posteriorment va ser destruïda per les 
màquimes.

Navarro va dir que Awraba/Awriba és 
Oliva. L’evolució fonètica del topònim 
àrab al valencià és totalment viable, com 
el demostra la documentació i els estu-
dis de diversos arabistas i historiadors. 
Amb el que va descartar totalment, pel 
seu físic i el que es conta que este to-
pònim fora d’Orba que no apareix en el 
Llibre del Repartiment i el seu castell és 
de 1.289, entre altres detalls.

Entre els topònims olivenses amb pos-
sible origen àrab estan també L’Elca, 
l’Almuixic, L’Algar, Mediona, Alchade-
di, Benirrama, Rafalatar o Benifareç/
Benifarés. Entre els vestigis andalusíes 
va recordar el tresor de monedes cali-
fals de plata trobat en l’Elca en un pi-
txer en 1951 en els arxius provincials, 
lapides perdudes a la casa de Maians, 
la muntanya de Sant Antoni, el forn del 
Tossal Gros, el despoblat de l’Almuxic, 
jaciment i senda dels Jovades, Santa Fe 
i les seues sitges i el fort del Castellar.
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L’Associació Centelles i Riusech 
visita la vila de Centelles

Membres de l’Associació Cultural 
Centelles i Riusech van visitar 
la vila de Centelles, el passat 9 

d’octubre, una població situada a la co-
marca barcelonina d’Osona, a fi de co-
néixer els vincles històrics que uneixen la 
vila catalana amb la casa comtal d’Oliva. 

Allà van ser rebuts per l’alcalde, Josep 
Paré, qui després de donar la benvin-
guda als visitants, va dissertar sobre la 
història de la vila i els lligams comuns 
entre els dos municipis. Per la seua 
part, el president de l’associació Cen-
telles, Antoni Esteve, va agrair l’acollida 
rebuda per part de la primera autoritat 
local i, entre altres coses, va destacar 
la rellevància alcançada pels Centelles 
valencians, en convertir-se en una de 

les famílies més poderoses de l’antic 
Regne de València. Tot seguit, Esteve 
feu lectura d’una carta que l’alcaldes-
sa d’Oliva, Yolanda Pastor, va adreçar 
a l’Ajuntament de Centelles en acte de 
salutació i com agraïment per la rebuda 
als visitants.

A l’encontre també va assistir Maria 
Carme Jiménez, presidenta de l’Institut 
Ramon Muntaner, la qual va destacar 
la gran tasca que en favor de la cultura 
realitza l’Associació Cultural Centelles 
i Riusech.

L’acte va acabar amb un intercanvi 
d’obsequis com a record de la visita. 
D’una banda, Antoni Esteve feu entre-
ga a l’alcalde centellenc de diverses 
publicacions destinades a la biblioteca 

Membres de l’associació Cultural Centelles i Ruisesch a Osona i un moment de la recepció municipal.

municipal, entre les quals hi havia els 
dos volums de L’Esplendor d’Oliva i un 
exemplar d’Oliva homenatge. Al mateix 
temps, l’alcalde Paré va regalar a l’asso-
ciació Centelles un lot de llibres junta-
ment amb una maqueta que reprodueix 
el Portal de la vila catalana, una cons-
trucció defensiva del segle XVI que man-
té al frontispici un escut nobiliari amb 
les armes dels Centelles i els Carròs.   

JORNADA CULTURAL
Com a cloenda a una jornada de mar-

cat caràcter cultural, la responsable de 
l’Arxiu Municipal de Centelles i histo-
riadora, Maria Dolors Bernal, feu una 
visita guiada als olivers pels indrets més 
importants del poble. 

L’Associació Cultural Centelles i Riusech d’Oliva ha 
decidit atorgar la seua XXII Distinció Honorífica, 
corresponent al present exercici de l’any 2023, a 
l’entitat de caràcter musical Colla de Dolçainers 
i Tabaleters Sarabanda d’Oliva. Amb este guardó, 
l’associació Centelles premia la trajectòria i la 
contribució de la Colla en favor del La Distinció 
Honorífica és un reconeixement que l’associació 
Centelles concedeix periòdicament a una persona, 
entitat o institució que ha destacat per la seua activitat 
en pro de la recuperació, protecció o difusió del 
patrimoni històric, artístic i cultural de la ciutat d’Oliva. 
Enguany el reconeixement a la Colla Sarabanda té un 
significat especial, ja que compleix el seu 30 aniversari. 
La Colla, fundada en 1993 pel mestre dolçainer 
olivense Josep Malonda, ha estat bressol i viver de nous 
dolçainers que posteriorment han fundat noves Collas 
en tot la comarca de la Safor. 
Actualment, la conformen diferents generacions de 
dolçainers i tabaleters de la ciutat i poblacions veïnes, 
els quals participen activament en els diferents actes on 
se’ls requereix. 
El president de l’A. C. Centelles Riusech Antoni Esteve 
lliurava el guardó, consistent en un medalló rèplica 
dels existents al Palau dels Centelles que representa 
a un guerrer, al màxim responsable de la Colla 
Sarabanda Josep Malonda.
Sens dubte, este reconeixement és una grata notícia 
per als apassionats del tabal i la dolçainaa, instruments 

històrics lligats a la identitat del poble valencià. De 
fet la labor de la Colla i la seua col·laboració amb 
la Associació Artístic Musical d’Oliva ha fet que 
s’impartisquen actualment classes d’estos instruments 
tradicionals valencians en la Escola de Música d’Oliva 
als xiquets i xiquetes i adults que volen aprendre a 
tocar tant el tabal com la dolçaina. 
A més , la Associació Cultural Centelles Riusech  va 
explicar que l’acte oficial de lliurament de la XII 
Distinció Honorífica va tindre lloc el passat divendres 
20 d’octubre, a les 20.00 hores, en les instal·lacions 
del Centre Polivalent de la localitat. L’esdeveniment 
comptava, a més, amb un concert a càrrec de 
l’Orquestra Clàssica d’Oliva de la A.A.Musical d’Oliva.

Components de la premiada Colla Sarabanda. 

Distinció Honorífica per a la Colla Sarabanda
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Imatge àrea del pilot. 

VAN PARTICIPAR CICLISTES DE 50 NACIONALITATS DIFERENTS.

Jeremy Roma i Elke Timperman 
guanyen el Gran Fons Contador
L a XII edició de la TotalEnergies 

Gran Fons Alberto Contador va 
donar el tret d’eixida a les 8.00 

hores al costat de l’Hotel Oliva Nova 
Beach & Golf Resort. Una jornada amb 
una climatologia perfecta per a gaudir 
d’un matí de ciclisme al costat dels ex-
ciclistes professionals Alberto Contador 
i Joaquim “Purito” Rodríguez, a més de 
Pedro Horrillo i el suís Alex Zulle.

Els més de 2.000 participants, vinguts 
de 50 nacions diferents, s’han enfrontat 
a una única distància de 146 quilòme-
tres i 2.538 metres positius de desnivell 
amb importants ascensions com la del 
Coll de Rates, Sa Creueta i la Vall d’Ebo.

Contador Vs. Purito
Rivals i ara amics, Alberto Contador 

i Joaquim ¨Purito¨Rodríguez van gau-
dir d’un matí de ciclisme amb tots els 
aficionats i van arribar junts a la línia 
d’arribada amb un atapeït esprint. Tots 
dos van ressaltar el bon ambient que 
van poder viure tot el dia al costat de 
tots els participants. “Ha sigut especta-
cular, el dia ens ha acompanyat en tots 
els sentits, i això és el que ens agrada 
ara que ja estem retirats, gaudir amb 
la gent”, va declarar Alberto. Per part 
seua, Joaquim “Purito” Rodríguez va 
voler destacar el recorregut pel qual 
tantes vegades ha entrenat en la seua 
època de corredor professional. “Al 
principi per noms no em situava, però 

tal com hem anat pedalant he recordat 
quan entrenàvem ací i realment és una 
zona preciosa i perfecta per a pedalar”, 
va dir Purito.

En el quilòmetre 40 estava el punt 
calent de la jornada amb el tram cro-
nometrat de l’ascensió del Coll de Rates 
de 6,6 quilòmetres al 5,5% de desnive-
ll. El premi patrocinat per Coca-cola ha 
coronat al més ràpid que va ser Adelino 
Moll amb un temps de 14 minuts i 15 
segons. Per part seua, la dona que ha 
completat en menys temps la pujada 
va ser Hanna Tamoudi, que va parar el 
crono en els 17 minuts i 24 segons.

PROTAGONISME INTERNACIONAL
En esta edició, dels més de 2.000 

ciclistes es va comptar amb fins a 
50 nacionalitats diferents. Prova de 
l’augment de participació estrangera 
ha sigut l’arribada al costat de l’Hotel 
Oliva Nova Beach & Golf Resort, amb el 
francés Jeremy Roma com el més ràpid 
amb un temps de 4 hores i 15 minuts. 
Amb el mateix temps, va entrar el belga 
Jef Teugels seguits per l’alacantí Adeli-
no Moll.

En la categoria femenina, la primera 
a travessar la línia d’arribada va ser la 
belga Elke Timperman amb un temps 

de 4 hores i 37 minuts, Suzanne Clarke 
va arribar amb 4 hores i 45 minuts i 
la tercera classificada va ser Celestine 
Ieenknegt amb 4 hores i 57 minuts. A 

l’arribada tots els ciclistes van rebre la 
medalla commemorativa i van poder 
gaudir de la pasta party a l’Hotel Oliva 
Nova Beach& Golf Resort.

Més de set-centes persones van 
participar en l’acte organitzat 
per la Fundació del València C.F., 
l’Ajuntament d’Oliva i València 
Turisme, d’inauguració oficial del 
preciós mural pintat pels artistes 
Nacho Mawe i Paula Pauceda en 
la paret exterior del frontó del 
Poliesportiu Municipal d’Oliva, al 
costat de l’aparcament, que es va 
realitzar dimarts passat 3 d’octubre.
El treball forma part de la Ruta d’Art 
urbà que ja té set murals, els tres 
de l’any anterior als que s’afigen 
enguany els d’Oliva, Gandia , Alfafar 
i Atzeneta d’Albaida, amb el suport 
econòmic de València Turisme, 
segons va explicar el seu director, 
Xavi Pascual, present.
L’acte va comptar amb la presència 
de l’alcaldessa d’Oliva Yolanda 
Pastor, el regidor d’esports Joan 
Mascarell, Loles Ruiz presidenta del 
patrimoni històric del Museu del 
València Club de Futbol, Antonio 
Salvador representant de la Fundació 
València. C.F. , l’exfutbolista Miguel 
Tendillo , el propi artista Nacho 
Mawe, la vídua de Manolo Mestre i 

dues dels seus fills, entre altres.
Les activitats van arrancar amb 
l’exhibició de ball urbà que va fer 
el ballarí i patinador local Cristian 
Alcahud del Club de Gimnàstica 
Ritmoliva als centenars de xiquets 
dels equips base de l’O.Sr. Oliva 
presentes en l’acte i la presència de 
Radio Safor-VCF en directe. 

BERENAR POPULAR
Posteriorment va haver-hi un berenar 
popular oferit per Vicky Foods i 
Refrescos Ibèria i l’inici de jocs i 
tallers a més d’una competició de 
tocs de pilota, taller de pintura mural 
i la presència de la mascota oficial 
del València C.F. 
Al voltant de les 19,30 hores van 
tindre lloc els parlaments oficials i 
els agraïments i es va col·locar una 
placa explicativa als peus del propi 
mural que representa les figures de 
l’ex jugador i entrenador internacional 
Manolo Mestre i de l’històric president 
del V.C.F. Luís Casanova. L’acte va 
concloure amb el sorteig de productes 
de merchandaising del València C.F. 
entre tots els assistents a este.Inauguració del mural. 

Inaugurat el mural de 
Mestre i Casanova de la 
Fundació València C.F.

Moment previ a l’eixida de la prova.
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A LA NOSTRA CIUTAT ES VA PODER SIGNAR LA PAU ENTRE LES JUGADORES I LA R.F.E. DE FUTBOL 

La selecció femenina de futbol 
es referma a Oliva i signa la pau

La selecció espanyola femenina de futbol, a les instalacions de Oliva Nova. 

L a secretària Autonòmica de Tu-
risme de la Generalitat Valencia-
na, Cristina Moreno, l’alcaldessa 

d’Oliva, Yolanda Pastor, i el regidor de-
legat d’Esports de l’Ajuntament d’Oliva, 
Joan Mascarell, van visitar el dimecres 
20 setembre a les jugadores de la Selec-
ció Espanyola de Futbol, que van estar 
concentrades en el complex Oliva Nova.

Les autoritats, convidades per Oli-
va Nova a petició de la Real Federació 
Espanyola de Futbol, van mostrar així 
el suport a les campiones del món de 
futbol, a més de felicitar-les pel seu 
triomf i desitjar-los sort en les prope-
res competicions, començant pel  partit 
de la Lliga de Nacions que disputaven el 
seguent divendres a Suècia i fou guanyat 
per Espanya per 2-3.

La capitana de la selecció i dues vegades 
Pilota d’Or Alexia Putellas, va signar en 
nom de tot l’equip en el Llibre d’Honors 
de l’Ajuntament d’Oliva. En el text figura 
“Per a l’Ajuntament d’Oliva amb molt 
d’afecte de part de la Selecció Espanyola 
de Futbol. Campiones del Món!. Gràcies”

  Yolanda Pastor, alcaldessa d’Oliva va 
assenyalar després de la trobada estar 
“Molt agraïts a Oliva Nova i a la RFEF 
per la invitació i molt satisfets que Oliva 
tinga la infraestructura necessària per a 
acollir a la nostra Selecció Espanyola de 
Futbol. Amb la visita hem volgut expres-
sar, juntament amb la secretària Au-

tonòmica de Turisme, el nostre suport 
a les campiones, tot un honor haver-lo 
pogut fer en persona.”

Finalment Joan Mascarell, edil d’Es-
ports de l’Ajuntament d’Oliva va dir 
que”Estem contents perquè Oliva ha 

demostrat estar a l’altura. De fet, ací 
s’ha arribat a l’acord amb la Real Fe-
deració Espanyola de Futbol i el Con-
sell Superior d’Esports. Hem tingut en 
el nostre municipi a les campiones del 
món, i hem d’estar orgullosos”.

EL PACTE D’OLIVA
A Ol i va  es  va  poder  s ignar  l a 

pau entre les jugadores i la R.F.E. 
de Futbol gràcies a la intervenció 
del secretari d’estat per a l’esport 
Victor Francos, desplaçat a Oliva 

Nova per reunir-se amb elles i fou 
noticia no tan sols a nivell nacio-
nal sino internacional. Nomes dues 
jugadores van decidir tornar-se’n 
cap ca casa i que foren Mapi León i 
Patri Guijarro.

Abdelali guanya el Gran 
Fons Ciutat d’Oliva 
Razyn Abdelali atleta sènior del C.D. Restaurant el Quixot va ser el guanyador 
absolut de la XI edició del Gran Fons Ciutat d’Oliva celebrada este dilluns 9 
d’octubre dins del Circuit de Curses Populars de la Safor-Valldigna en la seua 
sisena edició, amb un temps de 40 minuts.
En segona posició va entrar l’atleta olivense Jordi Ripoll Ramírez, sènior 
masculí del Vicky Foods Athletics amb un temps de 40 minuts i 29 segons, 
mentre que en tercera posició va quedar Agustin Sieres Gómez, veterà B 
masculí del Club d’Atletisme Gandia Alpesa amb 41 minuts i 58 segons.
 En categoria femenina la guanyadora va ser Maria Isabel Ferrer Castell 
veterana B del Club de Córrer Camallaes amb un temps de 45 minuts i 29 
segons, i que va ser la treceava de la classificació general absoluta. 
Segona va ser Silvia Sarrión Esteve del C.E. La Vespa de Novetlé amb un temps 
de 50 minuts i 15 segons, mentre que en tercera posició va entrar Esther 
Fornés Pérez veterana femenina del Club d’Atletisme Cametes amb 50 minuts i 
28 segons.

692 ATLETES
Un total de 692 atletes, masculins i femenins, van entrar en meta en esta edició 
de la prova en la qual per clubs va guanyar l’Amos Team, seguit per l’Atletes  
Nucleo Duro de Dénia i el Beer Runners de Xàbia.
Sota la perfecta organització del Club Esportiu l’Espenta d’Oliva amb la 
col·laboració dels Serveis Esportius Munciipals la carrera va arrancar a les 
9,30 hores des de la Plaça de l’Ajuntament de la localitat amb una longitud 
de traçat de 12.200 metres en un circuit semiurbà, controlat i vigilat per la 
policia local en col·laboració dels organitzadors i de la Assemblea de la Creu 
Roja d’Oliva i dels membres de voluntaris de la Associació de Protecció Civil 
d’Oliva.
Es van lliurar trofeus als tres primers claisificados masculí i femení de cada 
categoria, als tres primers atletes locals, classificats masculins i femenins, 
entenent locals a pertanyents al C.E. L’Espenta o estar empadronats en esta 
localitat de la Safor i no acumulables.El podi de categoria femenina.

Els tres primers classificats en categoria masculina.
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